
 BRM.0012.7.9.2019 
 

 

Protokół nr 10/2019 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej 

Inowrocławia, odbytego w dniu  22 października 2019 r.  w siedzibie Ośrodka 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień przy ul. Toruńskiej 26. 
 

Czas  trwania posiedzenia 9.00 – 10.20. 
 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Stolarska Lidia     – Przewodnicząca Komisji. 

2. Olszewski Grzegorz  – Członek Komisji 
 

W posiedzeniu nie uczestniczyła radna Maria Żukowska – Członek Komisji. 

Na Komisję spóźniła się radna Magdalena Łośko (godz. 9.10). 
 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia. 

2. Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień. 

 

Listy obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1 i 2  

do protokółu. 
 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 
 

Posiedzenie Komisji otworzyła Pani Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji, 

która  zgodnie z listą obecności stwierdziła, że w obradach Komisji  uczestniczy 

2 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji wynoszącego 4 osoby, stanowi 

kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
 

Ad 2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokółu  nr 9/2019  posiedzenia Komisji. 

4.Funkcjonowanie świetlic socjoterapeutycznych na terenie Miasta 

Inowrocławia. 

5. Sprawy wymagające opinii Komisji. 

6. Sprawy bieżące. 
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Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem porządku dziennego obrad? 
  

głosowanie:  za – 2, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Ad 3. Przyjęcie protokółu nr 9/2019 posiedzenia Komisji. 
  

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem protokołu nr 9/2019 z posiedzenia Komisji? 
  

głosowanie:  za – 2, przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 

 

Ad 4. Funkcjonowanie świetlic socjoterapeutycznych na terenie Miasta 

Inowrocławia. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Przedstawił  informację: „Funkcjonowanie świetlic socjoterapeutycznych na 

terenie Miasta Inowrocławia”.   Informacja  stanowi załącznik nr 3 do protokółu. 
 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Przedstawiła w formie multimedialnej funkcjonowanie świetlic 

socjoterapeutycznych na terenie Miasta Inowrocławia. 

Wyjaśniła ponadto, że  „każda z grup świetlicowych ma swoją specyfikę  

i charakter, co wymaga indywidualnego podejścia wychowawców oraz 

specjalistów prowadzących zajęcia  do poszczególnych placówek i samych 

podopiecznych. Duże znaczenie mają tutaj diagnozy wychowanków oraz 

diagnoza grupy tworzona przez wychowawców, z którymi to zapoznaje się cała 

kadra pracująca w świetlicach. Daje to możliwość zrozumienia sposobu 

funkcjonowania podopiecznych oraz całych grup, a co za tym idzie, 

dostosowania metod i technik pracy do ich potrzeb i możliwości. Stworzony 

program socjoterapeutyczny musi być zatem elastyczny i modyfikowany wraz  

z zawiązaniem się nowej grupy podopiecznych. Indywidualnego spojrzenia 

wymagają także kontakty z rodzicami wychowanków.  Aby dysponować pełnym 

obrazem środowiska, w którym na co dzień funkcjonują dzieci, wychowawcy 

pozostają w stałym kontakcie z pracownikami socjalnymi, asystentami rodziny, 

kuratorami oraz pedagogami szkolnymi. Zaangażowanie oraz właściwe 

podejście całego zespołu wychowawców owocuje dużą frekwencją  

w świetlicach oraz corocznym powrotem większości wychowanków po 

wakacyjnej przerwie. Świadczy to o dużym zaufaniu, jakim obdarzają nas 

zarówno podopieczni jak i ich rodzice. Kilkanaście lat funkcjonowania świetlic 

socjoterapeutycznych prowadzonych przez Ośrodek Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Uzależnień i Terenowy Komitet Ochrony Praw 



 3 

Dziecka pokazuje, jak dużą rolę spełniają one w środowiskach, w których 

działają. Wiele dzieci potrzebuje miejsca, w którym znajdą poczucie 

bezpieczeństwa oraz możliwość zaspokojenia niezbędnych potrzeb. To także dla 

nich alternatywa na lepsze, dorosłe życie”. 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Chciałbym jeszcze dodać jedną ważną rzecz, że w tym całym systemie 

wsparcia, który jest na terenie Miasta Inowrocławia, należałoby tu wspomnieć, 

że takim głównym realizatorem jest Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, jak  

i Ośrodek Profilaktyki. W sumie te wszystkie działania idą w stosunku do osób 

potrzebujących, tam gdzie są pewne zaburzenia…  I tu w tych wszystkich 

systemach wsparcia, to te świetlice znajdują obłożenie, mamy rejonami objęte 

całe Miasto… Do naszych świetlic trafiają dzieci z rodzin dysfunkcyjnych,   

a rodzina dysfunkcyjna, to wcale nie znaczy rodzina biedna….  
 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Ale pierwszeństwo mają dzieci z rodzin korzystających z pomocy społecznej…  
 

Pytania i dyskusja. 
 

Magdalena Łośko: 

Czy są kolejki do tych świetlic, czy jest jakaś  lista? 
 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Jest ta frekwencja, ale nie ma tak,  żeby były te kolejki. Praca z dziećmi jest 

trudna. Muszę tutaj dodać, że niektórzy rodzice nie zawsze zgadzają się z linią, 

którą prowadzimy, wcale nie są zadowoleni, że ich dziecko  się „naprawia”  

i myślę, że szkodzą w ten sposób swoim własnym dzieciom nie mając 

świadomości tego.  Praca z rodzicami jest bardzo trudna… Mamy tak naprawdę 

jedną świetlicę w mieście, która ma chętnych rodziców do pomocy, do 

współpracy, a w pozostałych świetlicach to o rodzica musimy walczyć, żeby się 

zaangażował  w pracę z dziećmi, aby  zainteresował się, żeby tak na prawdę 

poznał własne dziecko, bo też są takie sytuacje, gdzie  rodzicom się po prostu 

nie zawsze chce. My się cieszymy, że dzieci przychodzą, ale tak naprawdę  

z perspektywy, czy ze spojrzenia tak na rodzinę, to im mniej, to tym lepiej… 

Takie świetlice nie powinny być potrzebne, ale niestety są, bo jednak rodzic nie 

daje sobie rady. Są też rodziny, które nie chcą naszej obecności, twierdzą na 

przykład, że za bardzo wchodzimy w rodzinę, a my wchodzimy w rodzinę po to, 

żeby im pomóc. Więc nie ma tego rozumienia sytuacji tak jak my byśmy chcieli.  
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Magdalena Łośko: 

Ale jakiś monitoring tych dzieci, które później wychodzą jest, bo skoro pani 

mówi, że macie z nimi kontakt…  
 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Monitoringu nie ma, ale jest kontakt. Jest też rodzeństwo młodsze, które 

przychodzi do świetlicy, dlatego też wiemy, co w rodzinie się dzieje. 
 

Magdalena Łośko: 

Rozumiem, że są też pozytywne  sytuacje…   
 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Mogę powiedzieć, że jest kilka przypadków bardzo pozytywnych i z tego się 

bardzo cieszymy, bo kiedy widzimy, że  młody człowiek dobrze sobie radzi  

w  dalszym życiu i z tego jesteśmy dumni, cieszymy się, ale za tymi fajnymi też 

idą niepozytywne, bo na przykład za chwilę będziemy mieli u siebie 

wychowanka, a jest to dziecko naszego wychowanka… Różnie to bywa, ale to 

bardzo dużo zależy od rodzica samego. Często myślę, że gdyby nie rodzice i ich 

problemy, to pewnie by te świetlice wcale nie były  potrzebne.   

 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji 

Zdrowia:  

Potwierdzam, że często to rodzice  są największym problemem, wcale nie 

interesują się swoim dzieckiem…  
 

Grzegorz Olszewski: 

Jestem trochę zaniepokojony sytuacją, o której pani Dyrektor wspomniała, że 

niedługo do świetlicy będzie uczęszczać dziecko byłego wychowanka tej 

świetlicy, które już jest dorosłe… Sytuacja się powtarza, czyli  mama chodziła 

do świetlicy, a teraz jej dziecko też będzie uczęszczać do tej świetlicy…  

Mam również grupę wychowawczą, która liczy 25 osób do 18 lat,  

i jak zrobiłem pewną analizę ich postępów w nauce, ich zachowanie w ogóle, to 

na tyle osób można powiedzieć, że tylko kilka osób z tej grupy jest  ocenianych 

poprawnie…  W dniu wczorajszym poświęciłem swój zawodowy czas żeby 

skontaktować się z rodzicami niektórych uczniów, aby  przedstawić sprawę  

i chociaż znają mój numer telefonu, to wcale nie starają się tego telefonu 

odebrać… 
 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

My dobrze wiemy, jak ciężko jest pracować z rodzinami naszych 

podopiecznych, ale się nie poddajemy. Niestety tak jest i nie mamy na to 
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wpływu. Robimy, co możemy. Jeśli się uda pomóc takiemu dziecku i znajdzie 

ono kierunek w życiu dla siebie, pomysł na przyszłość, a takich wychowanków 

też mamy, to teraz w czasie wakacji, w ramach wolontariatu pomagają nam… 
 

Magdalena Łośko: 

Uważam, że warto prowadzić takie świetlice, nawet gdyby okazało się, że uda 

się na lepsze zmienić życie chociaż kilku osobom. 

 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Każda, nawet jedna osoba jest dla nas ważna… 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Czy współpraca z rodzicami jest trudna? 
 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Tak, bo nasze działania wpływają na całą rodzinę, aczkolwiek rodzice nie 

zawsze zgadzają się z tą linią, którą prowadzimy.  Mówią nawet, że za bardzo 

wchodzimy w rodzinę, ale my przecież chcemy im pomóc. Były sytuacje, że 

rodzic nawet wypisał swoje dziecko ze świetlicy uważając, że my zbytnio 

ingerujemy… 

 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Uważam, że rodzice też powinni się edukować i takie zajęcia powinny być też  

w szkołach… 
 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Praca z rodzicami jest tak naprawdę bardzo trudna. Mamy jedną świetlicę, która 

ma chętnych  rodziców do pomocy, do współpracy, a w pozostałych o każdego 

rodzica musimy walczyć, żeby się zaangażował, żeby poznał własne dziecko. 

Też są takie sytuacje, że tym rodzicom się po prostu nie chce. My się cieszymy, 

że te dzieci przychodzą, ale tak naprawdę to tych świetlic nie powinno być,  

a jednak są potrzebne, bo rodzic nie daje sobie rady.  
 

 Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Na dzień dzisiejszy, ile dzieci przebywa w świetlicach? 
 

Katarzyna Biczkowska – Dyrektor Ośrodka Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień: 

Jest zawsze około 100 osób w tych czterech świetlicach.  
 

Innych pytań nie było. 
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Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem informacji: „Funkcjonowanie świetlic 

socjoterapeutycznych na terenie Miasta Inowrocławia”? 

 

głosowanie:  za – 3,  przeciw - 0, wstrzym. się – 0. 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia 

(Dz. Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego Nr 93, poz. 1356 z późn. zm.), Komisja 

Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 24/2019  

o pozytywnym zaopiniowaniu informacji: „Funkcjonowanie świetlic 

socjoterapeutycznych na terenie Miasta Inowrocławia”. 
 

Ad 5. Sprawy wymagające opinii Komisji. 
 

Nie było. 
 

Ad 6. Sprawy bieżące.  
 

Nie było. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca zamknęła 

posiedzenie Komisji. 

 

Przewodnicząca Komisji 

 

Lidia Stolarska 

 

 
 

Protokółowała 

Dorota Trojanowska 


